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Femei de succes în investiþii;
cum reuºesc ele?
l Heloise Greeff: “Indiferent dacã eºti bãrbat sau femeie, trebuie sã fii realist cu privire la propria
toleranþã la risc înainte de a investi bani ºi sã înþelegi în ce investeºti” lMimi Ho sfãtuieºte femeile
sã vorbeascã în ºedinþe, sã cearã ceea ce au nevoie ºi sã se promoveze l Neza Molk: “Eu cred în
puterea cunoaºterii, iar cunoaºterea nu are sex”

P
iaþa investiþiilor este, în
general, o lume a bãr-
baþilor, însã, în ultimii
ani, avem excepþii tot
mai dese care dovedesc
cã ºi femeile pot face
bani fiind active pe di-
verse platforme de

tranzacþionare. Un exemplu concret
este eToro, o platformã ce a atras o se-
rie de persoane de gen feminin de la
vârste fragede, acestea reuºind sã de-
vinã chiar Investitori Populari ºi sã fie
copiate.

În luna femeilor, am întrebat câteva
doamne care tranzacþioneazã pe eToro
ce le-a determinat sã pãtrundã într-o
lume a bãrbaþilor, cum se descurcã în
acest univers, ce strategii abordeazã ca
sã exceleze în ceea ce fac ºi ce sfaturi
oferã reprezentantelor sexului frumos
care doresc sã investeascã pe oplatfor-
mã de tranzacþionare.

Heloise Greeff, de 32 de ani, prima
femeie Elite Pro Popular Investors ºi
una dintre cele mai urmãrite investito-
are de pe platformã, spune cã, din feri-
cire, femeile sunt, de obicei, rãbdãtoa-
re ºi disciplinate, iar acestea sunt trãsã-
turi importante pentru orice viitor in-
vestitor: �Strategia mea de investiþii
este sã caut companii care au potenþial
de creºtere a valorii pe termen lung, pe
baza performanþelor anterioare, a bi-
lanþului ºi a elementelor fundamentale
de bazã. Portofoliul meu este unul de
acþiuni pe termen lung, diversificat în
diferite sectoare ºi regiuni�.

Potrivit lui Heloise Greeff, indife-
rent dacã eºti bãrbat sau femeie, trebu-
ie sã fii realist cu privire la propria to-
leranþã la risc înainte de a investi bani
ºi sã înþelegi în ce investeºti: �Începeþi
cu o sumãmicã. Investiþi suma de bani
cu care vã simþiþi confortabil ºi adãu-
gaþi încet, în timp. Cel mai important
lucru nu este suma de bani cu care
începeþi, cimai degrabã faptul cã înce-
peþi. Este posibil sã doriþi sã exersaþi
mai întâi cu un cont demo�.

Mimi Ho, investitoare full time în
vârstã de 38 de ani, a deþinut ºi a con-
dus o afacere de IT timpde zece ani. În
acest timp a început sã înþeleagã ce
înseamnã tranzacþionarea de criptoac-
tive ºi acþiuni. Aceasta este convinsã
cã pregãtirea sa în domeniul psiholo-
giei, combinatã cu experienþa în do-
meniul IT ºi al afacerilor i-a oferit ca-
pacitatea de a învãþa ºi de a înþelege ce
este necesar pentru a deveni un inve-
stitor de succes. Cumpãrarea în perio-
adele de spaimãdepepieþe ºi vânzarea
în perioadele de lãcomie i-au adus
mari beneficii de-a lungul anilor, spu-

ne aceasta: �Mã consider un investitor
cu risc mediu. Deºi deþin o parte mai
mare de criptoactive, îmi echilibrez
portofoliul cu o serie de acþiuni ºi
ETF-uri, în principal din sectoarele
tehnologiei ºi energiei regenerabile.
Acþiunile de creºtere cu potenþial ridi-
cat reprezintã, de asemenea, un mic

procent din portofoliul meu. ªi, deºi
mã bazez pe indicatorii tehnici, psiho-
logia în investiþii a fost, de asemenea,
un aspect de care m-am folosit mereu.
Cumpãrarea în perioadele de spaimã
depepieþe ºi vânzarea înperioadele de
lãcomie mi-au adus mari beneficii
de-a lungul anilor. Strategia mea de

investiþii presupune diversificarea
portofoliului, profitând de sentimentul
de pe piaþã ºi asigurându-mã cã
emoþiile nu-mi influenþeazã niciodatã
deciziile de tranzacþionare�.

EMILIAOLESCU
(continuare în pagina 11)

Cât ne costã
„specialii”?

S
per cã nici unul dintre cititorii
mei nu îºi face iluzii. Acest
regim (Ciolacu-Iohannis) va
pierde trei miliarde de euro

din banii puºi la dispoziþie de Uniunea
Europeanã prin PNRR. Pentru noi, va
fi un dezastru economic. Pentru ei, o
afacere extraordinar de profitabilã.

Iatã cifrele. Pe de-o parte, banii din
PNRR. Aceºtia au fost însã condiþio-
naþi de �reforme structurale� precum
reforma pensiilor. În stilul cunoscut
deja de pe vremea unui Ponta sau a
unui Dragnea, Prim-ministrul de fac-
to, Ciolacu - sper cã nimeni nu îºi ima-
gineazã cã numitul Nicolae Ciucã
chiar are autoritatea unui Prim-mini-
stru - a acceptat condiþiile. Evident, cu
gândul cã, la o adicã, România face ce
vrea. Sistemul �Câinii latrã, caravana
trece!�. Ideea nu este chiar rea. De ne-

numãrate ori majoritatea socialistã de
la Bruxelles a spus una ºi a fãcut exact
pe dos.

Problema este cã acumbani nu sunt,
criza bate la uºã, situaþia internaþionalã
este dezastruoasã. Probabil cã acum
Comisia Europeanã va tãia din bani.
Tot ce poate spera regimul Ciolacu-Io-
hannis este camãcar o parte din bani sã
intre totuºi în cuferele Guvernului.

În orice caz, nimeni de la Palatul
Victoria nu îºi va pierde somnul pentru
un asemenea mizilic. Trei miliarde de
euro mai puþin, este adevãrat. Pe de
altã parte, �specialii� sunt în câºtig net
cu douã miliarde ºi jumãtate.

Deja prim-ministrul în exerciþiu,
Ciolacu, a anunþat în clar cã nu are de
gând sã facã nici o reformã a pensiilor
�speciale�.

(continuare în pagina 3)

Autoritatea de Audit:
Fondurile europene,
fraudate de
administraþiile
centrale ºi locale

F
raudarea fondurilor europene a
fost o constantã în þara noastrã
ºi în cursul anului 2021, con-
form verificãrilor efectuate de

inspectorii Autoritãþii de Audit în cur-
sul anului 2022, la autoritãþile centrale
ºi la administraþiile publice locale.
Autoritatea de Audit din cadrul Curþii
de Conturi a României a constatat cã
din fondurile alocate perioadei 2014-
2020, în anul 2021 au fost identificate
nereguli cu impact financiar în valoa-
re de 84,48milioane lei, din care nere-
gulile ca nerespectare a unor cerinþe
de eligibilitate sunt în valoare de
22,69 milioane lei, iar corecþiile finan-
ciare aplicate la valoarea contractelor
pentru abateri de la normele privind
achiziþiile se ridicã la 61,79 milioane
lei. Dintre acestea, numai pe fondurile

alocate pe politica de coeziune au fost
identificate erori în valoare de 66,72
milioane lei, din care 59,89 milioane
lei sunt corecþii financiare aplicate
pentru încãlcarea normelor privind
achiziþiile, iar 6,82 milioane lei repre-
zintã abateri de la cerinþele privind
eligibilitatea cheltuielilor.

�În cursul anului 2021, ca urmare a
verificãrilor efectuate, în cazul progra-
melor finanþate din FESI au fost detec-
tate de cãtre Autoritatea de Audit un nu-
mãr de ºase suspiciuni de fraudã la nive-
lul Programului Operaþional Regional
ºi Programului Operaþional Competiti-
vitate, care au fost transmise cãtre De-
partamentul de Luptã Antifraudã pentru
investigare.

GEORGEMARINESCU
(continuare în pagina 3)

Consiliul Concurenþei,
prins în siajul
scandalului Euroins,
deºi principalele
atribuþii revin ASF

C
onsiliul Concurenþei împreu-
nã cu Autoritatea de Suprave-
ghere Financiarã ar fi putut sã
previnã din timp scandalurile

City Insurance ºi Euroins, dacã ºi-ar fi
îndeplinit corect atribuþiile, au afir-
mat, ieri, membrii Comisiei Econo-
mie, Industrii ºi Servicii din Senat,
care au continuat audierile dispuse
dupã declararea de cãtre ASF a insol-
venþei companiei Euroins. În faþa Co-
misiei senatoriale, ieri a oferit expli-
caþii despre cazul Euroins preºedinte-
le Consiliului Concurenþei, Bogdan
Chiriþoiu.

�Am solicitat prezenþa domnului
Bogdan Chiriþoiu, deoarece preºedin-
tele ASF ne-a informat cã a sesizat
Consiliul Concurenþei în 20 octombrie

2020 referitor la folosirea în mod abu-
ziv a unei poziþii dominante de o firmã
în piaþa de asigurãri din þara noastrã.
I-am solicitat preºedintelui ASF core-
spondenþa purtatã cuConsiliul Concu-
renþei ºi am primit documentul din 20
octombrie 2020 referitor la City Insu-
rance care ajunsese la 43% cotã RCA,
iar Euroins avea 34%. Preþurile practi-
cate de cele douã companii erau de
dumping, cu mult sub jumãtatea com-
petitorilor. Era evident cã foloseau
acel preþ ca sã aibã cota de piaþã mult
mai mare. Cred cã obligaþia Consiliu-
luiConcurenþei era sã vegheze cãpiaþa
e corectã ºi nuarepreþuri dedumping.

GEORGEMARINESCU
(continuare în pagina 3)

Pentru un operator politic raþional, lucrurile sunt
absolut clare. Ar fi mai bine sã punã mâna pe banii de
la PNRR ºi sã îi lase din braþe pe �speciali�. Posibil ca
asta sã fi fost socoteala naivilor de la Bruxelles. Dar
iatã cã treaba stã exact pe dos.

Heloise Greeff: “Strategia
mea de investiþii este sã
caut companii cu potenþial
de creºtere a valorii pe
termen lung“

Dr. Heloise Greeff, cercetãtor în machine lear-
ning la Universitatea din Oxford, are 32 de ani
ºi este pasionatã de date ºi condusã de o curiozi-

tate intelectualã profundã pentru tehnologie ºi pentru
rezolvarea problemelor. Formarea sa profesionalã
este inginer de mecatronicã, efectuându-ºi studiile în
Africa deSud, de unde este originarã, înainte de aveni
înMarea Britanie pentru a urma unMBAºi un docto-
rat în Machine Learning la Universitatea din Oxford.
A intrat pe pieþele de capital pe platforma socialã de
investiþii eToro în 2016, iar astãzi este prima femeie
Elite Pro Popular Investors ºi una dintre cele mai ur-
mãrite investitoare de pe platformã. Heloise Greeff
ne-a spus, în cadrul unui interviu: �Am început sã in-
vestesc de la o vârstã foarte fragedã ºi, pânã la absol-
vire, aveam câteva mici investiþii. În timp ce studiam
pentru MBA, am descoperit cã mulþi dintre colegii
mei fãceau tranzacþii pe cont propriu, ceea cemi-a dat
încredere sã încerc ºi eu. (�) Astãzi am peste 13.000
de copiatori ºi sunt unul dintre ceimai copiaþi Investi-
tori Populari de pe platformã.Deºi acest lucru numi-a
schimbat strategia, mi-a îmbunãtãþit comunicarea cu
privire la procesul meu de luare a deciziilor, ceea ce,
în orice caz, mi-a îmbunãtãþit performanþa�. (E.O.)

àCitiþi interviul în pagina 11

Mimi Ho: “Mã consider
un investitor cu risc
mediu”

M
imi Ho este o australiancã investitoare full
time în vârstã de 38 de ani, cumaster în psi-
hologie, manager de investiþii ºi avere certi-

ficat la nivel international. Înainte de a deveni inve-
stitor individual, Mimi Ho a deþinut ºi a condus o
afacere de IT timp de zece ani. În acest timp a înce-
put sã înþeleagã ce înseamnã tranzacþionarea de
criptoactive ºi acþiuni.Aceasta este convinsã cãpre-
gãtirea sa în psihologie, combinatã cu experienþa în
domeniul IT ºi al afacerilor i-a oferit capacitatea de
a învãþa ºi de a înþelege ce este necesar pentru a de-
veni un investitor de succes. Dupã ce a folosit mai
multe platforme de tranzacþionare timp de ani de
zile, Mimi Ho, care s-a alãturat eToro în 2017, de
atunci folosind-o ca principalã platformã de tran-
zacþionare ºi fiind unul dintre ceimai urmãriþi Inve-
stitori Populari din Australia, ne-a spus, într-un in-
terviu: �Mã consider un investitor cu risc mediu.
Deºi deþin o parte mai mare de criptoactive, îmi
echilibrez portofoliul cu o serie de acþiuni ºi
ETF-uri, în principal din sectoarele tehnologiei ºi
energiei regenerabile. Acþiunile de creºtere cu po-
tenþial ridicat reprezintã, de asemenea, un mic pro-
cent din portofoliul meu�. (E.O.)

àCitiþi interviul în pagina 11

Neza Molk: “Încerc sã
monitorizez relaþiile
geopolitice ºi îmi adaptez
portofoliul în funcþie de
situaþie”

A
vânddoar25deani,NezaMolkesteo investito-
are dinSlovenia, fiind studentã lamaster în bio-
tehnologie. A început sã investeascã chiar îna-

inte de pandemie, când ºi-a creat un cont virtual pe
platforma eToro. Când a izbucnit pandemia, a decis
sã înceapãsã investeascãcuadevãrat.Atunci cândnu
investeºte sau când nu studiazã, îi place sã îºi petrea-
cã timpul liber în naturã, încercând sporturi noi sau
explorând diferite locuri din întreaga lume. �Amde-
cis sã încep sã investesc de la o vârstã fragedã, deoa-
rece ºtiam despre puterea efectului compus ºi dore-
am sã-mi pun economiile la treabã�, ne-a spus Neza
Molk, într-un interviu. Aceasta ne-a explicat, printre
altele, cã urmeazã o strategie de investiþii axate pe
�valoare�: �Tranzacþionez acþiuni ºi ETF-uri. Caut
companii subevaluate din diverse industrii pentru
a-mi construi un portofoliu bine diversificat. Sunt un
fan al analizei fundamentale puternice ºi al dividen-
delor pe termen lung. De asemenea, încerc sã moni-
torizez îndeaproape relaþiile geopolitice ºi îmi adap-
tez portofoliul în funcþie de situaþie�. (E.O.)
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